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ســید احمد خاتمی سخنگوی مجلس خبرگان رهبری 
از پایان اصلاح آییــن نامه قانون انتخابات مجلس خبرگان 

رهبری خبر داد.
ســید احمد خاتمی در گفت وگو با خبرنگار جماران، با 
اشاره انجام اصلاح آیین نامه قانون انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری، اظهار داشــت: اصلاح آیین نامــه قانون انتخابات 
مجلــس خبرگان رهبری بــر عهده خود خبرگان اســت. 
بحمدالله در هفت فصل و 35 ماده این قانون تصویب شــد 
و در دوره آینده اجرا خواهد شــد. وی در خصوص جزئیات 
اصلاحات انجام شده در این آیین نامه، گفت: این آیین نامه 
را احداث کردیم؛ یعنی از اصل نوشــتیم و بسیاری از بندها 

نسبت به قبل تغییر کرد.
آیت الله رضا رمضانی، عضو مجلس خبرگان رهبری هم 
در گفت و گو با خبرنگار جماران جزئیات اصلاح آیین نامه 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری را تشــریح کرد. مشروح 
گفــت و گوی خبرگار جماران با آیت الله رضا رمضانی را در 

ادامه می خوانید:
دغدغه امروز نمایندگان مجلس خبرگان رهبری 

در چه زمینه ای است؟
بــا توجه به فضای جدیدی که در جامعه هســت، یکی 
از مســائل مهمی که توســط اعضای خبرگان هم پیگیری 
می شــود، مشکلات معیشتی مردم اســت؛ و مسائلی که با 
آنها مواجه هســتند. دولت محترم هــم تلاش می کند که 
این مشکلات تسهیل شــود و دنبال راهبردها، راهکارها و 

برنامه هایی اســت که این مسائل را حل کند. البته در بحث 
جراحی اقتصادی باید همه ابعاد مورد توجه قرار بگیرد ولی 
به صورت جدی یکی از دغدغه های اعضای مجلس خبرگان 

همین خواهد بود.
پیشنهاد شما برای بهبود وضع معیشتی مردم در 

فضای فعلی کشور چیست؟

هر تصمیمی که از نظر کمی یا کیفی گرفته می شود باید 
همــه ابعاد مورد توجه قرار بگیرد. یعنی مثلا اگر یک وقتی 
بنا اســت تصمیمی در خصوص حمایت از کالاهای اساسی 
گرفته شود به گونه ای تدبیر کنند که فشار به همه بخش ها 
وارد نشــود. البته ما در برخی از جلسات این نکات را عرض 
کرده بودیم. امیدوار هستیم که با یک برنامه ریزی دقیق و 

کارشناسی همه جانبه این مسأله هم مورد توجه قرار بگیرد؛ 
البته باید نظارت لازم هم صورت بگیرد.

سخنگوی مجلس خبرگان رهبری از اصلاح آیین 
نامه قانون انتخابات خبرگان خبر داده اســت. چه 

بخش هایی از این قانون اصلاح شده است؟
یک بخش راجع به شــرایط ثبت نــام و یک بخش هم 
در خصوص ســن خبرگان بوده است. سابق هرکسی با هر 
سنی وارد می شد. با توجه به اینکه اعضای مجلس خبرگان 
رهبری، خبرگان ملت هستند باید در همه امور کارشناس 
باشــند و بحث های سیاسی و اقتصادی مثل عدالت و امثال 
اینها را بدانند، لازمه اش این اســت که دوره ای را گذرانده 

باشند.
با توجه به وظایف سنگینی که بر عهده خبرگان هست، 
مردم توقع دارند به لحاظ پختگی سنی هم سنی را گذرانده 
باشــند. لذا تصویب شد کسانی که می خواهند در انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری ثبت نام کنند حداقل 40 سال سن 

داشته باشند. 
همچنین با توجه به اینکه باید مجتهد مجزی باشــند و 
شرایط حداقلی را داشته باشند، باید سطح چهار را گذرانده 
باشــند و بحث های دقیقی که در این زمینه صورت گرفته 
است. البته صلاحیت جامع افراد طبق قانون بر عهده شورای 
نگهبان است.  فکر می کنم بررسی اصلاحیه ای که از سوی 
کمیسیون آیین نامه به مجلس خبرگان داده شده تمام است 

و ان شاء الله در انتخابات آینده اعمال خواهد شد.

در گفت وگو با یک عضو مجلس خبرگان رهبری تشریح شد

جزئیات اصلاح آیین نامه قانون انتخابات مجلس خبرگان 

رئیس جمهور از همه دستگاه های اجرایی خواست همه 
تلاش خود را بــرای مهار تورم، ارتقای بهــره وری با هدف 
افزایش کارآمدی دولت و دستیابی به رشد اقتصادی، ایجاد 
اشــتغال  واقعی و پایدار و تداوم روند فعال سازی واحدهای 

تولیدی و صنعتی در کشور به کار گیرند.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در جلسه چهارشنبه 
هیات دولت اظهارکرد: همه دستگاه ها و بخش ها باید ارتقای 
بهره وری را با هدف افزایش کارآمدی دولت و دســتیابی به 
رشد اقتصادی پیگیری کنند و هیچ دستگاهی نباید خود را 

از این مسئولیت مستثنی بداند.
رئیــس جمهور رشــد اقتصــادی را در گــرو افزایش 
ســرمایه گذاری و بهره وری دانســت و رئیس سازمان امور 
اداری و استخدامی را مکلف کرد گزارشی از فعالیت سازمان 

بهره وری در پیگیری ماموریت هایش برای ارتقای بهره وری 
در کشور ارائه دهد. رئیسی توجه به اقتصاد به عنوان مسئله 
اصلی کشور را مهم ترین مطالبه مقام معظم رهبری از دولت 
ســیزدهم عنوان کرد و با تاکید بر لزوم مهار تورم در کشور 
تصریح کرد: نباید هیچ گونه اقدام تورم زا از سوی دستگاه ها 

صورت گیرد.
رئیسی رشد اشتغال را دیگر ماموریت مهم دولت عنوان 
کرد و اظهار داشت: ایجاد اشتغال  واقعی و پایدار از تاکیدات 
مهم مقام معظم رهبری، شــعار سال، تکلیف قانون و وعده 
دولت مردمی است که همه دستگاه ها باید آن را با احساس 

مسئولیت پیگیری کنند.
»کنتــرل فعالیت های غیرمولد بانک هــا و جلوگیری از 
بنگاهــداری آنها« و »تامین ســرمایه در گردش واحدهای 

تولیدی« از دیگر موضوعاتی مورد اشاره رئیس جمهور بود 
کــه به رئیس کل بانک مرکزی و وزیر صنعت ماموریت داد 
آنهــا را پیگیری کنند. رئیس جمهــور در بخش دیگری از 
ســخنانش راه اندازی ۱500 واحد اقتصادی در یک ســال 
گذشــته را خبری مســرت بخش و امیدآفرین برای مردم 
دانست و با تاکید بر تداوم روند فعال سازی واحدهای تولیدی 
و صنعتی در کشــور، اطلاع رسانی و تبیین این دستاورد را 
برای افکار عمومی ضروری خواند. رئیسی با اشاره به اهمیت 
زیارت اربعین، از تلاش ها و زحمات دســتگاه های مختلف 
برای خدمت رســانی به زائران عتبات عالیات قدردانی کرد 
و اظهار داشــت: اربعین حرکت جهانی بسیار مهمی است 
کــه برکات فراوانی دارد، لذا همــه بخش ها هر چه در توان 
دارند برای تســهیل زیارت و خدمت رسانی به زائران بسیج 

کنند. وی در عین حال به گزارش های دریافتی از نگرانی ها 
و مشکلات زائران اربعین در حوزه حمل و نقل اشاره کرد و 
از مسئولان وزارت کشور و وزارت راه خواست که با همکاری 
دیگر دستگاه ها، تامین وســایط نقلیه مورد نیاز زائران را با 
اولویت پیگیری کنند تا زائران برای تردد با مشــکل مواجه 

نشود.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش فسادستیزی 
و پاکدســتی را از مهم ترین رویکردها و شاخصه های دولت 
سیزدهم دانست و با اشاره به اقدامات انجام شده در یک سال 
اخیر برای مقابله با فساد و حذف بسترهای فسادزا از ساختار 
نظام اداری، به همکاران دولــت تاکید کرد برای صیانت از 
اعتبار دولــت و جلوگیری از هجمه بهانه جویان، بر عملکرد 
اطرافیان و مجموعه تحت مدیریت خود نظارت دقیق باشند.

رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح ایران با اشــاره به 
اخطــار کتبی و انتقال پیام از طریــق وزارت امور خارجه 
به کشورهای میزبان ارتش آمریکا، گفت: با توسعه حضور 
و تعمیق گشــت های هوایی و دریایی و تعمیق اشــراف 
اطلاعاتــی و انجام رزمایش های گوناگون اخطار خود را به 

این کشورها اعلام کردیم. 
ســردار محمد باقری در صفحه شــخصی خود نوشت: 
»در ماه هــای اخیر ارتش تروریســت آمریکا تلاش کرده 
جــای خالی خود را که با عقب بــردن ناوهای هواپیمابر، 
بالگردبر و ناوشــکن ها از خلیج فــارس و دریای عمان به 
وجود آمده و موجب وحشــت وابســتگان او شده بود را 
با اتصال منطقه مورد غصب رژیم صهیونیســتی و ارتش 

کودک کش آن به فرماندهی سنتکام، جبران کند.«
رئیس ستاد کل نیروی های مسلح اضافه کرد: »معنای 

این اقدام این اســت که از نگاه ما امکانات جاسوســی )و 
حتی عملیاتی( آمریکا و هم پیمان های او در اختیار رژیم 
غاصب صهیونیســتی نیز قرار خواهد گرفت و این موجب 

افزایش تهدید برای کشور عزیزمان خواهد شد.«
وی افــزود: ما علاوه بر اعلام و اخطــار کتبی و انتقال 
پیــام از طریق وزارت امور خارجه به کشــورهای میزبان 
ارتش آمریکا، با توسعه حضور و تعمیق گشت های هوایی 
و دریایی و تعمیق اشــراف اطلاعاتی و انجام رزمایش های 
گوناگون دریایی، موشــکی و پهپــادی و …، آمادگی و 

اخطار خود را اعلام کرده و می کنیم. 
باقــری تصریح کــرد: توصیه دائمی و دوســتانه ما به 
کشــورهای همســایه، برادری و همکاری برای برقراری 
امنیت منطقه توســط کشــورهای خودمان و عدم اتکا به 

بیگانگان است.

رئیس مجلــس خبرگان با بیان اینکه من واقعا نمی دانم 
اگر این امام نبود وضع اسلام و مسلمین چه می شد، تصریح 
کرد که امــام خمینی)س( را می توانیم در ردیف انبیاء بنی 

اسرائیل بدانیم.
به گزارش ایلنا، آیت الله جنتی در مراســم تجدید بیعت 
رئیس و اعضای مجلس خبرگان رهبری با امام خمینی)ره(  
افــزود: امام خمینی)س( را می توانیــم در ردیف انبیاء بنی 
اســرائیل بدانیم؛ البته انبیاء بنی اسرائیل درجات متفاوتی 
داشته اند و همگی در یک درجه نبوده اند، ولی اجمالا این 
درســت است که همان روحیه تقوا و خداپرستی انبیاء بنی 

اسرائیل را در امام هم شاهد هستیم.
رئیس مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه خداوند ما را 
توفیق پیروی از آثار امام عطا فرماید، افزود: نمی دانم بگویم 
ما در پیروی از راه ایشــان مقصر هســتیم یا نیستیم. امام 

نعمتی بود که خداوند به این ملت داد. 
منظور از »علماء امتی افضل من انبیاء بنی اســرائیل«، 
مسلما همه علما نبوده ولی در میان علمای این امت، افرادی 
در ردیف انبیاء بنی اسرائیل بوده اند. این سعادت و توفیقی 
بود که شــامل حال ما هم شد که توانستیم حیات ایشان را 

درک و از برکات وجودشان استفاده کنیم.
وی با اشــاره به اینکه امام خمینی)س( اســلام را زنده 
کرد، اظهارداشــت: واقعا اســلام در حال احتضار بود؛ یعنی 
طوری بود که حتی بعضی از مســلمانان هم تردید داشتند 
که این اسلام می تواند امت را اداره و مردم را هدایت کند یا 
دوره آن گذشته است. خیلی ها می گفتند دوره این گذشته 
و حالا دوره عقل و علم اســت و دوره وحی نیســت و این 
حــرف کفرآمیز را می زدند. الحمدلله اســلام به برکت امام 

خمینی)س( زنده شده است.
جنتی تأکید کرد: من واقعــا نمی دانم اگر این امام نبود 
وضع اسلام و مسلمین چه می شد؛ شما هم قدری روی این 

مسأله فکر کنید که چه می شد.
الحمــدلله خداوند این عزت را به امت ما داد که این امام 
بزرگوار در رأس هدایت امت قرار گرفت و مردم توانســتند 
از برکات وجودشــان استفاده کنند. هرچه می توانیم از آثار 

ایشان استفاده کنیم و هرچه می توانیم از یادگارهای ایشان 
بهره مند شویم تا بتوانیم راه ایشان را ادامه بدهیم.

وی افزود: در این تردید نداریم که راه ایشــان راه انبیاء 
است. خداوند ان شــاء الله توفیق بدهد که راه ایشان ادامه 
پیدا کند و ما هم پیرو باشــیم. ایشان به »اخلاص« تأکید 
داشــتند. من یک مرتبه هم از ایشان سؤال کردم راه نجات 
ما چیست، و ایشان فرمود، »اخلاص است«. این اخلاص را 
باید در نظر داشت. ایشان خودش از مخلصین بود و به ما هم 

سفارش اخلاص می کرد.
رئیس مجلس خبرگان رهبری گفت: کمبود امروز بشــر 
شــناخت راه ایشــان و طی کردن این راه است. امروز بشر 
چیزهای دیگر فراوان دارد و در علوم و فنون پیشرفت هایی 
کرده ولی اینها درد بشــر را دوا نمی کند. علوم دانشــگاهی 
چیزی نیست که درد انسان را دوا کند. درمان درد انسان ها 
همان چیزی اســت که انبیاء معرفی کرده اند و از انسان ها 

خواسته اند این راه را ادامه بدهند.
وی تأکید کرد: آنچنان که امام به نسل ما معرفی شده، به 

نسل نو معرفی نشده است.
در دانشــگاه های ما باید کلاس »امام شناسی« تشکیل 
شود تا امام را مثل نسل اول بشناسند. ان شاء الله خداوند ما 
را هم توفیق بدهد که علاوه بر زبان، بتوانیم در عمل هم پیرو 
ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ«  اءُ عَلیَ الکُْفَّ ایشان باشیم. امام مجسمه »أشَِدَّ
بود. باید ما هم ســعی داشته باشــیم »دشمن شناسی« و 
»دشمن ستیزی« کنیم و نسبت به دوستان »رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ« 

باشیم.
جنتی در پایان گفت: من توصیه می کنم علمای ما هرچه 
می تواننــد مردم را با این امام آشــنا کنند. اگر کمبودی در 
جوانان باشــد همین است؛ به دلیل اینکه امام »روح الله« و 
»روح افزا« بود؛ بنابر این باید به نســل دانشگاهی و نسل نو 
معرفی کنیم و بدانند اگر از مقام ایشــان تجلیل می شود، از 
اول اســلام تا حالا ما عالم زیاد داشته ایم، ولی این عالم بود 
که اسلام در حال احتضار را از این حالت بیرون آورد و زنده 
کرد. کشورهای دیگر خیلی از اسلام صحبت می کنند ولی 

راهشان با اسلام حقیقی فرق می کند.

اگر اصول گرایان و اصلاح طلب ها متفاوت بودن یکدیگر 
را به رسمیت بشناسند تحول بزرگی در صحنه سیاست ایران 
به وقوع پیوسته است. آنان اغلب در این باور مشترک هستند 
که اشــتراکات کمی با هم دارند! درست در مقوله ای به نام 
»برجام«، که برخــی از اصولگرا یان از همان آغاز مذاکرات 
رســمی »برنامه جامع اقدام مشترک« در سال ۹4، منتقد 
دولت یازدهم و تیم مذاکره کننده محمد جواد ظریف بودند. 
آن ها حتی قــدم زدن ظریف با کری را جرم تلقی کردند و 
زمانی که خبر مذاکرات فشــرده طرفین برای تدوین متن 
نهایی شدن برجام، در عصر ۲۶ دی ماه، در صدر اخبار جهان 
قرار گرفت، باوجود مواضع یکپارچه حاکمیتی، مورد انتقاد 
برخی اصولگرایان تندرو بود. اوج عکس العمل اصولگرایان به 
ویژه نواصولگرایان در سال ۹۷ پس از خروج آمریکا از برجام، 
به آتش کشــیدن متن برجام در مجلس بود. اما آیا قرار بود 
اصولگرایان و نواصولگرایان برای همیشه برایشان در بر همان 
پاشــنه نفی برجام بچرخد؟ حــالا مواضع اغلب نمایندگان 
اصولگرایی که روزی برجام را در ساختمان بهارستان به آتش 
کشیده بودند، با چرخشی نرم مواجه است. تا جایی که سال 
گذشته حجت الاســلام مجتبی ذوالنوری گفت :»رهبری 
فرمودند »اگر شما برجام را پاره کنید ما آن را آتش خواهیم 
زد. ترامپ برجام را پاره کرد و من هم به درســتی براساس 
موضع جمهوری اســلامی ایران کــه در بیان قاطع رهبری 
جاری شــد برجام را در صحن مجلس دهم آتش زدم و به 
این کارم افتخار می کنم. چرا که باید عکس العمل درست و 
به موقع در برابر دشــمن نشان داد.« این نماینده اصولگرای 
مجلس یازدهم اما در ادامه گفته هایش اعلام کرد که امروز 
برجام برای تحقق حقوق ملت ایران باید احیاء شــود. البته 
این چرخش نرم، تنها شــامل عضو کمیسیون امنیت ملی 
مجلس نشــد و با روی کار آمــدن دولتی نزدیک به جریان 

اصولگرایی حالا اغلب نمایندگانی کــه با آتش زدن برجام 
عکس یادگاری گرفته بودند، حامی آن شدند. تغییر مواضع 
اصولگرایان در دولت ها این سؤال را به وجود می آورد که آیا 
اساســاً احزاب سیاسی در مجلس شورای اسلامی، به دنبال 
منافع ملی هستند؟ یا به کرسی نشاندن استراتژی های درون 
جناحی در برابر رقیب؟ این روزها که متن پیش نویس توافق 
احیای برجام روی میز مذاکرات قرار دارد، ظاهراً مصاحبه ها 
و اظهار نظرهای ضد برجامی اصولگرایان تندرو نیز بســیار 
کم تر از ســابق در مطبوعات، صدا وسیما و مجلس شنیده 
می شود. حســن غفوری فرد ، فعال سیاسی اصولگرا درباره 
تغییر مواضع برخی از هم جناحی هایش در دولت سیزدهم 
به »خبرآنلایــن« می گوید: » من نمی دانــم منظورتان از 
اصولگرایانی کــه تغییر مواضع داده اند دقیقاً چه کســانی 
هستند. اما برجام در هر حال با دستور مقام معظم رهبری 
شروع شــده ؛ اصولگرایان هم دقیقاً پیرو دستورات رهبری 
هستند. منتها ایشان شــرایطی گذاشته بودند و قرار بود از 
این خطوط قرمز عبور نشــود؛ بنابراین من بعید می دانم که 
از اصولگرایان، فردی به اصل برجام اعتراض داشته باشد. اما 
در دولــت قبل کارهایی در خصوص امتیاز به اروپا و آمریکا 
انجام می شــد که هرچند من خودم شخصاً وارد این مسأله 
نشدم ولی در موردش بحث فنی انجام دادم. من همان ابتدا 
پیش بینی کرده بودم که آمریکا یقیناً از برجام خارج خواهد 
شد و بعد هم تقصیر را گردن ایران می اندازند.« با این حال 
اگر چه اکثریت فعالان سیاسی جناح های مختلف سیاسی 
کشور پیرامون ضرورت احیای برجام ، متفق القول هستند 
اما هنوز هــم برخی تندروها و از جملــه ، اعضا و جامیان 
جبهه پایداری از تریبون مجلس و رسانه ها، مخالفت صریح 
یــا ضمنی خود را با امضای توافــق نهایی ، اعلام می کنند. 
غفوری فرد، ضمن تاکید بر اینکه در بررسی مواضع به جای 

توجه به شخص، اصول حکم می کند که به سخن و منطق او 
توجه شود در پاسخ به این سؤال خبرنگار خبر آنلاین که این 
منطق مواضع در بین چهره های شناخته شده اصولگرا و آن 
هم نمایندگان مجلس که منتخب مردم هستند، چه تأثیری 
در افکار عمومی خواهد گذاشــت می گوید: » در منشــور 
آسیبی اصولگرایان و اساسا مانیفست آن ها ، این فرمایش امیر 
المؤمنین که می فرمایند لاَ تنَْظُرْ إلِیَ مَنْ قَالَ وَ انُظُْرْ إلِیَ مَا 
قَال؛ یعنی به گوینده نگاه مکن و به ســخن نگاه کن تاکید 
شــده است. بنابراین ما به این موضوع که این حرف را آقای 
رئیسی زدند یا دکتر روحانی، نگاه نمی کنیم. من نمی توانم 
راجع به دیگران نظر بدهم و ســخنگوی آن ها نیستم. اما به 
هــر حال وقتی ترامپ از برجام خارج شــد؛ خیلی قبل تر، 
مقــام معظم رهبری فرموده بودند کــه اگر آمریکا برجام را 
پاره کند ما آن را آتش می زنیم. الان هم مشــکل اصلی ما 
توطئه های این کشور است. ما به راحتی می توانیم با اروپا به 
توافق برسیم. اروپا هم که نقش میانجیگری بین ما و آمریکا 
دارد و خودش نقش مســتقلی نــدارد، بنابراین تحریم های 
ظالمانه ای که در طول این 4 دهه از زمان کارتر تا امروز، چه 
دموکرات ها و چه جمهوری خواهان آمریکایی در قبال ایران 
داشتند به مردم ما واقشار آسیب پذیرجامعه وارد شد. بایدن 
هم الان تحریم های جدیدی اضافه کرده است. تا آمریکایی ها 
از این توطئه ها دســت برندارند، برجام بی معنی خواهد بود. 
هدف اصلی از مذاکرات این است که تحریم ها برداشته شود 
بنابراین اگر در مســأله هسته ای یک مقدار مماشات کردیم 
برای همین بودکه آن تحریم ها برداشته شود اما متأسفانه نه 
تنها برداشته نشد بلکه روز به روز هم افزوده شد با این حال 
باید گفت که با همه نگرش ها و مواضع جناحی جریان های 
سیاسی، اگر چه سنگ بنای برجام در همان نخستین سال 
دولت یازدهم گذاشته شد، اما . .حالا این توافقنامه با پشت 

سر گذاشتن سال هایی پر فراز و نشیب به ۹ سالگی رسیده 
اما هنوز هم بلاتکلیف است. صادق زیبا کلام استاد دانشگاه 
وتحلیلگر مسائل سیاسی در این باره به خبرآنلاین می گوید: 
»اساساً رویکرد اصولگریان نسبت به بحث هسته ای، از همان 
ابتدا هم یک رویکرد ایدئولوژیک بود. حالا یا نگاهشــان این 
بود که ما ســلاح هسته ای بسازیم و به عنوان یک بازدارنده 
از آن اســتفاده کنیم و یا اینکــه همان اتفاقی که اخیراً هم 
افتاد یعنی چانه زنی و گرفتن امتیاز از غرب. مســائل دیگر 
نظیر استفاده صلح آمیز برای تولید برق و گرفتن دارو و غیره 
نه اینکــه در دیدگاه این افراد نبوده باشــد اما هدف اصلی 
این ها نبــوده؛ ظاهراً هدف اصلی این بوده اســت که از آن 
بهره برداری استراتژیک و بازدارنده داشته باشیم. بنابراین از 
زمانی هم که از ســال ۸3 این داستان کشف شد، عملًا ما با 
همیــن جریان رو به رو بودیم. برجام اول، که آقای ظریف و 
جان کری امضا کردند، می توانست یک پیش درآمد خوبی 
باشــد برای یک جور تفاهم و تنش زدایی با غرب اما جریان 
اصولگرا، که نگاهش به مسأله برجام، ایدئولوژیک بود خیلی 
تمایل نداشت به موفقیت برسد بنابراین درست است که ما 
ترامپ و آمریکایی ها را متهم بــه خروج از برجام می کنیم 
ولی من معتقدم برجامی که ترامپ از آن خارج شد، خیلی 
چیز زیادی هم ازش باقــی نمانده بود.« زیبا کلام در ادامه 
صحبت هایش با خبرآنلایــن، درباره نقش اصولگرایان قبل 
از خروج آمریــکا از برجام بیان می کند: »اصولگراها، خیلی 
موافق نبودند که دولت آقای روحانی، در قضیه برجام موفق 
شــود، چون اگر واقعاً با این اتفــاق یک تحول اقتصادی در 
کشــور به وجود می آمد، طبیعتا مردم آن را از چشم دولت 
او و تا حدودی اصــلاح طلب ها می دیدند و از این بابت هم 
اصولگرایان و جریانات تندروی آن، خیلی موافق نبودند که 

چنین امتیازی به حسن روحانی، داده شود.«

رئیسی در جلسه هیات دولت:

هیچ گونه اقدام تورم زایی از سوی دستگاه ها صورت نگیرد

اخطار کتبی ایران به کشورهای میزبان ارتش آمریکا  

احمد جنتی:

امام خمینی را می توانیم در ردیف انبیاء بنی اسرائیل بدانیم

غفوری فرد و زیبا کلام بررسی کردند

چرخش نرم اصولگرایان از منتقد آتشین به حامی جدی احیای برجام

وزیر اطلاعات: 
پرونده »مکارم« در حال بررسی است

وزیر اطلاعات با بیان این که دولت مدعی مبارزه با فســاد است و نسبت به 
آن کوتاهــی نخواهد کرد، اعلام کرد: درباره »قاســم مکارم« اقدامات صورت 
گرفته و اکنون پرونده در دســتگاه قضایی در حال پیگیری اســت. به گزارش 
ایرنا،  حجت الاســلام سید اسماعیل خطیب روز چهارشنبه در حاشیه جلسه 
هیأت دولت در گفت وگو با خبرنگاران در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه گفته 
می شود موارد مشابهی به مانند دستگیری یکی از اعضا و منتسبین به وزیر راه، 
انجام گرفته یا نه؟ اظهار داشــت: چنین چیزی وجود نداشته و این موارد هم 
صحت ندارد؛  کسانی که برخی اخبار را در این باره منتشر کردند، واقعیت ها را 
بیان نداشتند و با آبروی افراد بازی می شود. اما درباره »قاسم مکارم« اقدامات 
صورت گرفته است و اکنون در دستگاه قضایی در حال پیگیری است و به گفته 
رئیس جمهور دولت مدعی مبارزه با فساد است و نسبت به آن کوتاهی نخواهد 
کرد. وزیر اطلاعات هم چنین در پاســخ به سوالی درباره سرانجام پرونده تبعه 
ســوئدی اظهار داشت:منتظر نظر و گزارش سخنگوی قوه قضائیه باشید. وزیر 
اطلاعات همچنین خبر بازداشت برادر همسر یکی از وزیران را تکذیب کرد و 

آن را دروغ خواند.

دور دوم سفرهای استانی رئیسی از مهر ماه
معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: دور دوم سفرهای استانی از اواسط مهر 
ماه آغاز می شود و  اشتغال و مسکن دو اولویت مهم دولت در این دور از سفرها 
خواهد بود. به گزارش ایرنا، »سیدصولت مرتضوی« روز چهارشنبه در حاشیه 
جلســه هیأت دولت در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشــت: براساس برنامه 
زمان بندی شده، دور دوم ســفرهای استانی رئیس جمهور و اعضای کابینه از 
اواســط مهر ماه و با تفاوت هایی در نحوه انجام این ســفرها از جمله در بخش 
نظارت و پیگیری وعده ها و مصوبات آغاز می شود. معاون اجرایی رئیس جمهور 
خاطرنشــان کرد: دولت در حوزه مســکن و اشــتغال به عنوان دو مقوله مهم 
هدف گذاری کرده که در ســفرهای اســتانی دور دوم توجه بیشــتری به این 
موضوعات خواهد شد. مرتضوی درباره جمع بندی دور نخست سفرهای استانی 
گفت که امروز در جلسه ای به تأمین منابع باقی مانده اعتبارات استانی در سال 
۱400 خواهیم  پرداخت. وی این نکته را هم اضافه کرد که »با تخصیص اخیر 
ســازمان برنامه و بودجه، ۶۱ درصد از تعهدات دولت از محل منابع عمومی تا 
پایان شــهریور پرداخت  می شود و به عبارتی در یک برنامه زمان بندی شده، تا 
پایان سال تمام تعهدات دور اول سفرها از محل منابع عمومی پرداخت خواهد 
شــد«. معاون اجرایی رئیس جمهور همچنین گفــت که تلاش دولت بر رونق 

اشتغال است تا وضعیت سفره مردم مطلوب تر شود.

حکم قصاص قاتل شهید سلمان احسانی اجرا شد
قوه قضائیه می گوید حکم قصاص »قاتل شــهید ســلمان احسانی« صبح 
چهارشــنبه اجرا شده است. به گزارش ایســنا، مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام 
کرد: چندی پیش خبری در فضای مجازی منتشــر شــد که پرونده شهادت 
مرزبان ســلمان احسانی که ۱۱ سال پیش در درگیری با قاچاقچیان سوخت 
در خلیج فارس به شــهادت رســید هنوز تعیین تکلیف نشده است. مادر این 
شــهید احسانی، نیز از رئیس قوه قضائیه درخواســت کرد این پرونده تعیین 
تکلیف شــود و قاتل شهید احسانی به سزای عمل خود برسد. در مورد تعیین 
تکلیف پرونده های بلاتکلیف و مســن، این پرونده نیز پس از ۱۱ سال تعیین 
تکلیف شــد و صبح دیروز قاتل شهید احســانی قصاص شد. در همین زمینه 
مادر شهید سلمان احسانی طی گفت و گویی در رابطه با پرونده شهادت فرزند 
خود گفت:برای پیگیری اجرای حکم قصاص قاتل فرزندم سالهاست درخواست 
دســتور رئیس قوه قضائیه در این رابطه را داشتم که این اقدام در دوره جدید 
قوه قضائیه انجام شد و پس از ۱۱ سال توانستم به آنچه که می خواستم برسم. 
این مادر شهید ادامه داد: از رئیس قوه قضائیه به دلیل پیگیری احقاق حق در 
مورد این پرونده تشکر می کنم. وی افزود: همچنین از افرادی که در این رابطه 
خانواده ما را همیاری و همکاری کردند درخواست و صدایمان به گوش رئیس 

قوه قضائیه برسد نیز کمال تشکر را داریم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه: 
افزایش حقوق کارمندان در دست بررسی است

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: مصوبه افزایش حقوق کارکنان 
دولت در دســت بررسی قرار دارد. به گزارش ایرنا، »سیدمسعود میرکاظمی« 
روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران درباره این که 
مصوبه افزایش حقوق کارکنان دولت چه زمانی به مرحله اجرا می رسد، توضیح 
داد: این موضوع همچنان در حال بررســی و اکنون هم جلســه ای به همین 
منظور در حال برگزاری است. رئیس سازمان برنامه و بودجه در پاسخ به ایرنا 
که دولت سیزدهم چه برنامه ای برای تقویت نظام مالیاتی استانی دارد، گفت: 
اعتبارات مالیاتی در بودجه ۱40۱ مشــخص شده و سهم استان ها هم معلوم 
اســت. وی افزود: کاری که سازمان برنامه و بودجه انجام می دهد این است که 
مالیات هر استانی به همان استان اختصاص می یابد و جزو درآمد همان استان 
محسوب می شود چون در همان استان، این ثروت خلق شده است. میرکاظمی 
خاطرنشــان کرد: برای همین اگر ارزش افزوده ای مشمول آن می شود باید به 

همان استانی تعلق بگیرد که شرکت تولیدی دارد.
 

توضیح معاون رئیس جمهور درباره دوتابعیتی بودن 
زاهدی وفا

معاون پارلمانی رئیس جمهور با اشاره به معرفی »محمدهادی زاهدی وفا« 
به مجلس برای تصــدی وزارت کار و رفاه اجتماعی به ادعاهای مطرح شــده 
درباره تابعیت وی پاسخ داد. به گزارش خبرنگار حوزه دولت ایرنا، »سیدمحمد 
حســینی« در حاشیه جلسه روز چهارشنبه هیأت وزیران در جمع خبرنگاران 
با اعلام رســمی معرفی »محمدهادی زاهدی وفا« به عنوان وزیر پیشــنهادی 
کار، تعاون و رفاه اجتماعی به مجلس اظهار داشــت: آقــای زاهدی وفا دارای 
مدرک کارشناســی ارشد و دکترای اقتصاد اســت و با اقتصاد اسلامی هم به 
خوبی آشــنایی دارد و سال ها رئیس دانشکده اقتصاد بوده و برخی مسئولان و 
نمایندگان مجلس از شــاگردان او بودند و از جهت علمی، اخلاقی و مدیریتی 

هم مورد تأیید رئیس جمهور است. 
معــاون پارلمانی رئیس جمهور با بیان این که »زاهدی وفا در شــورای های 
مختلف شســتا و موضوعات مختلف حضور داشــته و اشراف خوبی بر مسائل 
اقتصــادی کشــور دارد و می تواند هم در وزارتخانه و هــم در مجموعه دولت 
شخص موثر و موفقی باشد«، ابراز امیدواری کرد با توجه به تعطیلات تابستانی 
مجلس و محدودیت فرصت رایزنی با کمیســیون ها، نمایندگان با رأی بالایی 
زاهدی وفا را به عنوان وزیر انتخاب کنند.  حســینی همچنین درباره ادعاهای 
مطرح شــده در خصوص دو تابعیتی بودن زاهدی وفا، گفت: هم در داخل و هم 
در خارج کشــور مطالب کذبی منتشر کرده اند که به هیچ وجه صحت ندارد و 
با هدف تخریب یک چهره علمی و مدیریتی صورت گرفته است؛ در حالی که 
ایشــان برای تحصیل به خارج رفته بوده و به ایران بازگشته است. برخی هم 
شایعه کردند پسر آقای زاهدی وفا در اروپا شرکت دارد در حالی که ایشان اصلًا 

اولاد ذکور ندارد!

قالیباف:
 بانک ها باید با اصلاح فرایندها، رضایت مردم را 

جلب کنند
رئیس مجلس شــورای اسلامی با اشاره به استاندارد نبودن عملیات بانکی 
کشــور گفت: باید فرایندها در این بخش به نحوی اصلاح شود که تلاش ها و 
زحماتی که در شــبکه بانکی کشور انجام می شود در شعب بانک توسط مردم 

احساس شده و رضایت مردم جلب شود.
به گزارش خانه ملت، محمدباقر قالیباف روز چهارشنبه در نشست شورای 
هماهنگی بانک های دولتی و نیمه دولتی کشــور بــا تأکید بر اینکه مردم در 
استفاده از خدمات سیستم بانکی دچار مشکل هستند و باید زنجیره چرخش 
سرمایه درست شود، اظهار داشت: بانک ها نقش کلیدی و حیاتی در کشور ایفا 
می کنند اما در نهایت تصورها از اقدامات بانکی منفی است و این ناراحتی علاوه 

بر اینکه در بانک ها اثر می گذارد در حکمرانی نیز تاثیر منفی خواهد داشت. ر
ئیس مجلس با تاکید بر اینکه بانک ها باید پیشــرو ســرمایه گذاری باشند 
اما شــاهد مشکلاتی در این حوزه هســتیم افزود: به عنوان نمونه شرکت های 
دانش بنیان با وجــود برخورداری از توانمندی و تــوان علمی بالا، نمی توانند 
پشــتوانه علمی خود را به عنوان حتی یک ریال تسهیلات قرار دهند در حالی 

که گاهی به یک زمین متروکه نیز وام های سنگین پرداخت می شود.

اخبار کوتاه


